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Zápis z 27. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2012-2014) 

11. září 2014, Praha (UK) 

Přítomni: 15 

Delegáti a delegátky: 14 

Petr Baierl /ZČU/, Aneta Hašková /OU/, Marek Hodulík /UPOL/, Hugo Kysilka /ČVUT/, Miroslav Makajev /UK/, 

Lukáš Miklas /PA/, František Moulis /VŠCHT/, Ondřej Peňák /VUT/, Filip Příhoda /MU/, Radim Řihák /SLU/, 

Daniel Suchánek /ŠAVŠ/, Daniel Thibaud /UO/, Veronika  Vondrová  /UJEP/, Jan Záhora /MENDELU/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 1 

Hynek Roubík /ČZU/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 

Petr Dvořák /VUT/ 

Omluveni: 

Zdeňka Durďáková /OU/, Barbora Handrychová /UJEP/, Jana Kudrnová /UHK/, Michal Mačuda /VŠTE/, Petr 

Mareček /ČVUT/, Ondřej Mikulec /VŠB-TUO/, Petra Pavlová /UP/, Martin Petrus /UHK/, Kateřina Polínková 

/VŠB-TUO/, Michal Rudecký /UTB/, Zdeňka Sehnalová /VŠLG/, Anna Stránská /JAMU/, Veronika Svobodová 

/VŠKE/, Ondřej Šín /VŠFS/, Veronika Tvrdoňová /MU/, Jan Vadlejch /JU/, Jan Vácha /TUL/, Jakub Valenta 

/AVU/, Michael Vávra /UP/, Ondřej Vicena /AVU/, Jan Vodňanský /VŠPJ/, Eliška Vojtková /UMPRUM/, 

Zdeněk Vondra /VŠE/, Jan Zugárek /VŠTE/ 

 

Hosté: 

Helena Zrůstová (KSEZ) 

 

 Zahájení 

Předseda SK RVŠ Daniel Thibaud přivítal přítomné, představil návrh programu a vyzval k jeho 

připomínkování a doplnění. Miroslav Makajev navrhl předřadit bod „Informace o postupu v jednání o novele 

zákona o vysokých školách“ ihned za body volby. Místopředseda Lukáš Miklas navrhl přidat bod č. 5 

„Informace o záměru ministerstva vnitra na novelizaci ZVŠ“ a delegát František Moulis navrhl přidat jako bod 

č. 6 „Změna pravidel specifického vysokoškolského výzkumu“. Delegát Hugo Kysilka dále navrhl vypustit bod 

Informace z akademických obcí, vzhledem k náročnosti programu a období po prázdninách. Veškeré 

připomínky byly zapracovány. 

Poté bylo přistoupeno ke schvalování programu. Navržený program 27. zasedání pléna byl schválen 

hlasováním jako usnesení 14-27-01 (15-0-0)  
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1. Informace o činnosti předsednictva 

Předseda Daniel Thibaud informoval, že předsednictvo SK RVŠ se sešlo před schůzí pléna SK RVŠ. Jednalo 

o nadcházejících akcích a přijednávalo body k plenárnímu zasedání. 

Počátkem září také předseda SK RVŠ zaslal výzvu školám, které mají od ledna 2014 neaktivní delegáty. 

Konkrétně se jednalo o školy:  

 Angloamerická vysoká škola 

 Bankovní institut vysoká škola 

 International Art Campus Prague 

 Vysoká škola uměleckoprůmyslová v Praze 

 Vysoká škola Karlovy Vary 

 Vysoká škola mezinárodních a veřejných vztahů Praha 

Tajemník SK RVŠ oznámil, že školy na tyto e-maily reagují. 

Předseda Daniel Thibaud dále seznámil plénum se skutečností, že od příštího zasedání se bude hlasovat 

pomocí hlasovacích lístků podobně jako na plénu RVŠ. Tento nový postup schválilo předsednictvo na návrh 

předsedkyně KVS Anety Haškové. 

Předsednictvo schválilo novou k externí členkou KVS Vlastu Hledíkovou. 

Místopředseda pro zahraniční záležitosti Lukáš Miklas oznámil, že se v rámci zahraničních služebních cest 

společně s Filipem Příhodou zúčastnil cesty do Ázerbájdžánu, zde byla schválena ústava V4+. Mezi zeměmi 

V4+ byla dojednána vzájemná podpora na půdě ESU.. 

V rámci ESU se řeší vzájemné výzkumy, které porovnávají situace v jednotlivých zemích. Předseda 

informoval o plánovaných cestách na konferenci ve Florencii, konferenci V4+ v Maďarsku a konvent ESU 

v Ázerbájdžánu. 

 

2. Volba místopředsedy pro organizační záležitosti 

Předseda komory Daniel Thibaud vyzval plénum k nominaci členů do volební komise pro účely voleb 

konaných v rámci 27. zasedání SK RVŠ. Do volební komise byli navrženi: Petr Baierl, Radim Řihák a 

Veronika Vondrová. Navržení s nominací souhlasili. Komora poté schválila o takto složenou volební komisi 

jako usnesení 14-27-02 (12-0-3). Volební komise poté vybrala za svého předsedu Petra Baierla. Ten vyzval 

plénum k nominaci kandidátů na předsedu, jelikož dosud neobdržel žádného nominovaného. Daniel Thibaud 

navrhl jako kandidáta na místopředsedu pro organizační záležitosti Jana Záhoru, ten s nominací souhlasil. 
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Další kandidát nebyl navržen. Následně předseda volební komise vyzval Jana Záhoru, aby se představil 

plénu a odpověděl na položené otázky. Po těchto náležitostech bylo přistoupeno k prvnímu kolu volby. 

Předseda volební komise seznámil plénum se způsobem vyplnění hlasovacích lístků a technologií hlasování. 

Pro první kolo volby bylo vydáno 15 hlasovacích lístků, odevzdáno 15 lístků. 

 PRO: 12 

 PROTI: 0 

 ZDRŽEL SE: 3 

 NEPLATNÝ LÍSTEK: 0 

Místopředseda pro organizaci a řízení nebyl zvolen v prvním kole volby. 

Následně bylo přistoupeno ke druhému kolu volby, předseda volební komise opět seznámil přítomné 

s procedurou hlasování. 

Ve druhém kole volby bylo vydáno 15 hlasovacích lístků, odevzdáno 15 lístků. 

 PRO: 12 

 PROTI: 1 

 ZDRŽEL SE: 2 

 NEPLATNÝ LÍSTEK: 0 

Místopředseda pro organizaci a řízení nebyl zvolen ve druhém kole volby. Třetí kolo volby se bude konat 

na nadcházejícím zasedání pléna komory. 

 

3. Volba koordinátora pro ESU 

Před další volbou obeznámil místopředseda pro zahraniční záležitosti Lukáš Miklas plénum s důvody, proč je 

na program zařazena volba koordinátora pro ESU, tedy pozice, která nebyla dlouhodobě obsazena. Hlavním 

důvodem je lepší vyjednávací pozice takto zvoleného člena v rámci mezinárodních organizací. 

Po tomto úvodu k volbě vyzval předseda volební komise Petr Baierl k nominacím na kandidaturu, jelikož 

dosud neobdržel žádná jména kandidátů. Následně byl Lukášem Miklasem nominován Filip Příhoda k jehož 

nominaci se také připojil Daniel Thibaud. Další nominace nezazněly, proto bylo přistoupeno k prvnímu kolu 

volby. Předseda volební komise opět seznámil plénum se způsobem vyplnění hlasovacích lístků a postupem 

při hlasování. 
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Pro první kolo volby koordinátora pro ESU bylo vydáno 15 hlasovacích lístků, odevzdáno 15 lístků. 

 PRO: 12 

 PROTI: 1 

 ZDRŽEL SE: 2 

 NEPLATNÝ LÍSTEK: 0 

Bylo konstatováno, že vzhledem k tomu, že volba koordinátora pro ESU se řídí pravidly volby dle článku 6 

organizačního řádu (volba funkcionářů komory), je nutno při volbě postupovat stejně jako při volbě 

funkcionářů. Koordinátor pro ESU proto nebyl v prvním kole volby zvolen. 

Předseda volební komise proto vyhlásil druhé kolo volby a dal instrukce k průběhu volby. 

Ve druhém kole volby koordinátora pro ESU bylo vydáno 15 hlasovacích lístků, odevzdáno 15 lístků. 

 PRO: 13 

 PROTI: 1 

 ZDRŽEL SE: 1 

 NEPLATNÝ LÍSTEK: 0 

Koordinátor pro ESU nebyl ve druhém kole volby zvolen, volba bude pokračovat třetím kolem na 

následujícím zasedání pléna. 

 

4. Informace o postupu v jednání o novele zákona o vysokých školách 

Miroslav Makajev v úvodu podotkl, že k tomuto bodu měla SK RVŠ speciální jednání v pátek 5. září, kde byly 

podrobně popsány jednotlivé konfliktní body. Dále oznámil, že novela je v současné době ve vnějším 

připomínkovém řízení. Po skončení tohoto řízení je počítáno ještě s jedním jednáním expertní skupiny, ve 

které máme své zástupce. Na závěr své řeči seznámil přítomné s navrhovaným zněním usnesení. 

Markem Hodulíkem byla iniciována diskuze na téma zdravotní způsobilosti studenta pro výkon studia. Podle 

novely si škola může stanovit podmínky zdravotní způsobilosti studenta pro výkon daného studia. V případě, 

že student ztratí zdravotní způsobilost v průběhu studia, je mu délka takového studia započítávána do 

standardní doby studia a další studium si pak často musí uhradit. Po diskuzi na toto téma byl do návrhu 

usnesení zařazen další bod. 
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Před schvalováním bylo usnesení probíráno po jednotlivých bodech a na závěr bylo plénem jednomyslně 

schváleno (hlasování: 15-0-0) jako usnesení SK RVŠ 14-27-03 v následujícím znění: 

Usnesení SK RVŠ 14-27-03, K novele zákona o vysokých školách ve znění z 21. 8. 2014 

Studentská komora Rady vysokých škol (SK RVŠ) je znepokojena postupem MŠMT, které bez předchozího 

věcného projednání s reprezentací VŠ podstatně změnilo pasáž novely týkající se akreditačního procesu a 

upozorňuje, že výsledný text tak nelze z hlediska reprezentace VŠ pokládat za konsensuální, jak tvrdí 

předkládací zpráva. 

K samotnému textu uplatňuje SK RVŠ následující připomínky: 

SK RVŠ: 

 odmítá navrhované oslabení autonomie fakult 

 nesouhlasí s dalšími zásahy státu do samosprávy VŠ cestou posilování správních rad 

 požaduje úpravu akreditačního procesu tak, aby byla zaručena transparentnost celého procesu a 

zabezpečeny zpětné vazby, a to i vůči Akreditačnímu úřadu, zejména neprojednané změny týkající 

se seznamu hodnotitelů, pravomocí předsedy akreditačního úřadu a chybějící kontrola akreditačního 

úřadu jako takového 

 odmítá navrhované omezení povinnosti MŠMT projednávat s reprezentací VŠ opatření mající 

významný vliv na činnost VŠ 

 nesouhlasí s vyloučením studentů z účasti v akreditačních řízeních 

 odmítá formulaci ustanovení odebírání titulů z důvodu její snadné zneužitelnosti 

 odmítá členění studijních programů na jednotlivé profily 

 trvá na tom, aby možnost navrhovat člena Rady Akreditačního úřadu z řad studentů byla svěřena 

výhradně části reprezentace podle § 92 odst. 1 písm. a) 

 požaduje takovou úpravu standardu, která nebude zasahovat do samosprávné působnosti vysokých 

škol. 

 nesouhlasí s formulací podmínky zdravotní způsobilosti pro studium 

 požaduje jednotné názvosloví pro standardní dobu studia a organizaci akademického roku  

 

 

5. Informace o záměru ministerstva vnitra na novelizaci ZVŠ 

Lukáš Miklas informoval o situaci na Policejní Akademii ČR v Praze, kdy bylo původně ze strany Ministerstva 

vnitra navrženo nahrazení akademického senátu správní radou. Akademický senát požádal o vyjádření 

ministra vnitra. Podle aktuálních informací představitelů PA ČR, navrhuje Ministerstvo vnitra ČR v rámci 

vnějšího připomínkového řízení k novele zákona o vysokých školách změnu ve volbě kandidáta na rektora na 

státních vysokých školách. Akademický senát při volbě rektora hlasuje o jménech navržených správní radou, 

pokud neakceptuje její požadavek, může nového rektora v konečném důsledku dosadit ministr. Ministerstvo 

také chce stanovovat členy zkušebních komisí, přičemž tito nemusí mít dostatečné vzdělání a odbornost. 
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Po představení problému proběhla diskuze a bylo přistoupeno k formulaci a následnému schválení usnesení. 

Na podporu zachování akademických práv a svobod na PA ČR v Praze a Univerzitě obrany 

Studentská komora Rady vysokých škol (SK RVŠ) vyjadřuje ostrý protest proti úvahám Ministerstva vnitra 

týkajících se celkové změny způsobu volby rektora na státních vysokých školách.  

Tato změna spočívající v ingerenci Ministerstva vnitra do procesu volby rektora prostřednictvím nově 

vytvořené správní rady by znamenala obrovské porušení akademických práv a svobod na státních vysokých 

školách, které nemá v novodobé historii České republiky obdoby a vrací naši společnost daleko před rok 

1989.  

SK RVŠ dále vyjadřuje podporu Akademickému senátu Policejní akademie České republiky v Praze a 

Akademickému senátu Univerzity obrany při jejich snahách o zachování akademických práv a svobod pro 

jejich školy. 

SK RVŠ důrazně žádá zachování současného stavu volby rektora na státních vysokých školách a nebude 

váhat pro ochranu akademických práv a svobod na těchto školách využít všech legitimních prostředků včetně 

mobilizace studentstva a široké veřejnosti. 

V Praze dne 11. září 2014 

 

6. Změna pravidel specifického vysokoškolského výzkumu 

František Moulis osvětlil, že předseda České konference rektorů (ČKR) navrhl změny v systému financování 

specifického vysokoškolského výzkumu. Není jasné, proč profesor Zima v rámci ČKR tyto změny navrhuje, 

hovoří pouze o aktualizaci a modernizaci pravidel. Změny mimo jiného pojednávají o snížení podílu stipendií 

asi o 10% 

Daniel Thibaud kontaktoval prof. Webera s poznámkou, že tento návrh podstatně zasahuje do doktorských 

studijních programů, a je proto více než vhodné, aby o jednání v dalším vývoji specifického vysokoškolského 

výzkumu byla zapojena SK RVŠ. 

 

7. Informace o činnosti komisí, sekce a pracovních skupin 

KVTČ – řešila v rámci svého jednání program workshopu pro KAS 

KVS - Aneta Kozáková představila plénu program KASu a nastínila podrobnosti v rámci organizace 

konference. 

LK – řešila problémy česko-slovenského memoranda, jehož znění je k dispozici na Capse, nová smlouva 

nakonec byla ratifikována, problémem je nemožnost uplatnění rigorózního titulu v ČR, tím může vzniknout 
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například problém u policie, kde jsou pro výkon některých pracovních pozic takové tituly vyžadovány a 

zaměstnanci je často získali na Slovensku. K tomuto tématu by dle Marka Hodulíka měla SK RVŠ přijmout na 

příštím zasedání usnesení. 

PRASK DS – řešil workshop na konferenci KAS a dále rozsah a plán na konferenci Doktorandi 2014. Existuje 

více návrhů. František Moulis preferuje dvoudenní variantu s česko-slovenskou účastí a konáním v Ostravě. 

Daniel Thibaud přislíbil, že finance jsou i na širší verzi konference. Překážkou je spíše vytíženost předsedy a 

tajemníka, kteří mají v listopadu navíc na starosti organizaci tradičního pietního aktu k mezinárodnímu dnu 

studentstva. 

PRASK ZZ – v PRASK ZZ zpracovali zahraniční strategii, které se bude věnovat zvláštní bod schůze. Do 

textu strategie již byly zapracovány připomínky členů komory. 

Dále řešili nadcházející akce (konvenci ESU ve Florencii, konference V4+ v Maďarsku a board meeting ESU 

v Ázerbájdžánu). PRASK ZZ také řeší spolupráci na výzkumech, které realizují zahraniční organizace s cílem 

srovnat podmínky pro různé studentské záležitosti napříč členskými zeměmi ESU. 

 

8. Zahraniční strategie SK RVŠ 

Vzhledem k tomu, že účast klesla pod hranici usnášeníschopnosti, tento bod nebyl místopředsedou pro 

zahraniční záležitosti uveden a jeho projednávání bude zařazeno na říjnovou schůzi. 

 

9. Různé 

a. nejpodstatnější z akademických obcí 

UK rekonstruuje bufet v Karolinu, který i delegátům již brzy nabídne přívětivější prostředí 

Na VUT mají nového kvestora, přešel z Masarykovy univerzity. 

 

b. delegační lísky na nové stálé zasedání 

Delegační lístky pro nové stálé zasedání SK RVŠ mají být odeslány na Agenturu Rady 

vysokých škol do konce října 2014. 
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Zakončení 

Předseda Daniel Thibaud poděkoval plénu za účast na zasedání. Příští pravidelné 27. zasedání je plánováno 

jako výjezdní. Místem jeho konání budou České Budějovice. Zasedání se bude konat v návaznosti na 

konferenci KAS 3.0 od 18. do 19. října 2014. 

  

Zapsal:    Štěpán Esterle 

Za správnost:   Daniel Thibaud, předseda 

   Lukáš Miklas, místopředseda pro zahraniční záležitosti 

 


